
Een interview.  

Via Adriaan van Brandenburg, secretaris van de HVOL, werd ik door Geert Winters 

benaderd voor een interview. Geert Winter volgt de bachelor geschiedenis aan de 

Erasmus Universiteit, met als specialisatie economische geschiedenis. De periode die 

binnen deze studie wordt behandeld is grofweg van de vroegmoderne tijd tot aan het 

recente verleden. Hij zit in het derde jaar van deze studie. De studie leidt op tot 

historicus.  Zowel bij Adriaan als bij mij gingen zijn vragen vooral over Leiden en 

haar geschiedenis en welke doelen in de HVOL - werkzaamheden belangrijk 

waren. Ik laat zijn oriëntatie over de stad, haar geschiedenis en de websites van 

de vereniging achterwegen. Want ik veronderstel dat de lezer die wel kent. Ik 

beperk het verhaal tot de conclusie. Aan de lezer laat ik over of Geert  het werk 

van de HVOL heeft begrepen. Hij heeft de sociale media overgeslagen. Verder 

komen onze Dies en het jaarboekje niet ter sprake. Kortom, voor ons een 

aanwijzing voor verdere PR-activiteiten. WEB site HVOL Geveltekens 
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Het gevelstenenproject van de Historische Vereniging Oud Leiden 
 

Conclusie 

In het geveltekenproject komen de verschillende taken die de historische vereniging oud Leiden op 

zich neemt tot uiting. De geschiedenis wordt bewaard en doorgegeven. Dit gebeurd door 

documentatie van gevelstenen die anders waarschijnlijk maar weinigen zouden opvallen. Via haar 

website informeert de vereniging het publiek. Via wandelingen langs belangwekkende gevels kunnen 

Leidenaren en andere geïnteresseerden en aanraking komen met het verleden van de stad.  De 

werkgroep geveltekens slaagt erin om met onopvallende fragmenten van de geschiedenis van Leiden 

het verhaal van de stad te vertellen. Ook houdt de vereniging zich bezig met de recentere 

“activistische” bezigheden van de vereniging door in actie te komen wanneer gevelstenen door 

https://www.oudleiden.nl/commissies/geveltekens


verbouwing of sloop dreigen te sneuvelen.  Dit past goed binnen de taken die de historische 

gemeenschap oud Leiden er in haar geschiedenis bij heeft gekregen. 

De werkgroep geveltekens slaagt erin om een publiek de geschiedenis van Leiden te tonen aan 

de hand van geveltekens. Hier worden enkele aanbevelingen gedaan aan de gemeente Leiden die de 

werkgroep zouden kunnen helpen om hun activiteiten nog meer vrucht te laten dragen. 

De werkgroep geveltekens wordt niet altijd tijdig ingelicht over de sloop van gebouwen met 

geveltekens die van historisch belang zijn. De vereniging wordt wel ingelicht bij “elk bouwproject dat 

Leiden ontwikkeld waarbij een monumentaal of historisch karakter om de hoek komt kijken”, zoals 

Brandenburg aangeeft. Blijkbaar heeft het gevelstenen project nog niet de status om ook ingelicht te 

worden. Het is van belang dat de gemeente inziet dat geveltekens ook een grote historische waarde 

hebben. Er zouden daarom verbeteringen kunnen komen in de communicatie tussen de gemeente en 

de vereniging. Wel is het daarbij van belang om te zorgen dat de vereniging haar onafhankelijke rol 

niet verliest. Deze rol stelt de vereniging namelijk in staat om enigszins “activistisch” te werk te gaan. 

Volgens Brandenburg stelt de vereniging zich onafhankelijk op, en moet men “oppassen dat je niet 

teveel tegen een partij aanhangt”.  Ook zouden de vindingen van de werkgroep geveltekens op meer 

manieren gedeeld kunnen worden dan enkel via hun website. Leidenaren die minder bekend zijn met 

de vereniging zullen het project moeilijk kunnen vinden. Promotie van de vindingen van de vereniging 

door de gemeente zal hierbij kunnen helpen. Ook samenwerking met lokale musea zou kunnen 

bijdragen aan meer bekendheid van het project. Hierbij moet wederom worden uitgekeken dat de 

onafhankelijkheid van de vereniging niet in gevaar komt. 

 

Geert Winters 


